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Spørgsmål 

Har ministeren tænkt sig at fremsætte Socialdemokratiets forslag om hæve arveafgiften 

for privatpersoner, som det fremgår af Socialdemokratiets udspil fra august 2018 »Dan-

mark er for lille til store forskelle«? 

 

Svar 

Den tidligere regering har gennemført en række skæve skattelettelser, der blandt andet er 

finansieret ved at skære ned på vores fælles velfærd og spare på unges uddannelse. Rege-

ringen ønsker at gå en anden vej. Vi prioriterer velfærd før skattelettelser og ønsker at in-

vestere i unges uddannelse, da vi ved, hvor vigtigt det er for samfundet og fremtiden.  

 

Regeringen foreslår derfor, som en del af forslaget til finansloven for 2020, at rulle den 

tidligere regerings lempelse af bo- og gaveafgiften for virksomhedsarvinger tilbage til ni-

veauet i 2015. Det vil tilvejebringe finansiering, som regeringen vil investere i uddannelse. 

Alene i 2020 koster det 700 mio. kr. bare at stoppe besparelserne på uddannelse. 

 

Samtidig foreslår vi at give adgang til henstand med bo- og gaveafgiften og forlænge hen-

standsperioden fra 15 til 30 år. Det vil give sikkerhed for, at afgiften altid kan betales i lø-

bet af en længere årrække, så likviditeten hos berørte virksomheder kun påvirkes i mindre 

grad. 

 

Regeringen vil derimod ikke i denne omgang stille forslag om at forhøje afgiften på arv 

over 3 mio. kr. og forhøje bundfradraget, der derfor heller ikke indgår i regeringens for-

slag til næste års finanslov.  
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